Veteran: our fans have missed the good bandy, the big bandy ... I was at the last game with the Swedes. I was on the Northern stand. I remember the last goal which Gaponovich scored. I stood behind the gate. He beat this free-kick. Goal! There was something incredible in the stands.
Announcer: In the 80s Syktyvkar was one of the centers of both Russian and world bandy. Tournaments for the Sovetskaya Rossiya newspaper prizes being in fact smaller championships of the planet were exceptionally well organized here. In 1986 the Komi capital hosted the junior world championship for the first time. Foreigners were impressed by the hospitality of the Komi land. That time we beat the Swedes in the final and Syktyvkar ice fixed the right to be called happy. In 1986 the mentor of the USSR national team was the legendary Vladimir Yanko.

The Republic of Komi is ready to host the 2021World Bandy Championship and hold it at a high international level. It is also because Komi is one of the most important regions for the development of the national industry and economy. It is a fuel and energy supplier for a number of Russia regions. In addition, the Republic of Komi is called the "lungs of the European North". More than 70% of the territory is covered by forests.

Syktyvkar is the administrative center of the region. Automobile, river and rail ways of communication lead to it. There are regular direct flights from Moscow and St. Petersburg.

Syktyvkar is the heart of the regional cultural development. The Opera and Ballet Theater, the Drama Theater, the Komi Republic Philharmonic are located in the city. Nine museums are also ready to open their doors. The hospitality business is represented by 15 hotels welcoming guests.

Today the capital of the Republic of Komi continues the glorious traditions of Russian bandy. Revived the Builder Team has returned to the Super League. The team is led by a living legend of Russian bandy Pavel Franz. On the "happy" ice of the republican stadium we successfully held a match for the Russian Super Cup between the SKA-Neftyanik from Khabarovsk and the Yenisei from Krasnoyarsk.

The junior world championship was the main event for the republic. The coaches of all teams called it the best in the history of junior championships. Syktyvkar ice became happy for the Russian team again as it again defeated the Swedes.

On October the 27th, 2015 President of Russia Vladimir Putin signed a decree on celebrating the one hundred anniversary of the establishing of the Republic of Komi. Holding the World Cup will be a bright continuation of the Russian bandy development in Komi in this jubilee and significant year for us!

In Syktyvkar an indoor ice palace for 5 thousand spectators will be specially built for this event which will lay the foundation for future Russian bandy victories.
Veteran: Bandy traditions are alive. We have never gamed away on Syktyvkar ice.

Announcer: We will not lose it! Welcome to Syktyvkar!

Ветеран: наши болельщики соскучились по хорошему хоккею, по большому хоккею… Я попал на последнюю игру со шведами. Болел на той, северной трибуне как раз. И мне запомнился последний гол. Когда Гапонович забил. Я стоял за воротами. И он бил этот штрафной удар. Забил! Тут что-то невероятное на трибунах творилось.   

Диктор: В 80-е годы Сыктывкар был одним из центров не только русского, но и мирового хоккея с мячом. Здесь исключительно образцово прошли малые чемпионаты планеты - турниры на призы газеты «Советская Россия». В 86-м столица Коми впервые принимала юниорский чемпионат мира. Иностранцы были впечатлены  гостеприимством Коми  земли. Тогда, в финале мы обыграли шведов, и сыктывкарский лед закрепил за собой право называться счастливым.  Наставником сборной СССР в 86-году был легендарный Владимир Янко.
Республика Коми готова принять в 2021 году чемпионат мира по хоккею с мячом. И провести его на высоком международном уровне. Еще и потому что Коми  – один из важнейших регионов развития промышленности и экономики страны. Топливно-энергетическая база для целого ряда территорий России. Кроме того,  Республику Коми называют «легкими Европейского Севера». Более 70% территории занято лесами. 
Сыктывкар – административный центр субъекта. К нему ведут автомобильные, речные, железнодорожные пути сообщения. Налажены регулярные прямые авиарейсы из Москвы и Санкт-Петербурга.
Сыктывкар – сердце культурного развития региона  – в городе расположен Театр Оперы и балета, Драматический театр,  Коми республиканская филармония, кроме того, свои двери готовы распахнуть девять музеев. Гостиничный бизнес представлен 15-ю отелями, которые готовы принять гостей. 

Сегодня столица Республики Коми  продолжает славные традиции русского хоккея. Возрожденный сыктывкарский «Строитель» вернулся в Суперлигу. Руководит командой живая легенда русского хоккея  Павел Франц. На «счастливом» льду республиканского стадиона мы успешно провели матч за Суперкубок России между хабаровским «СКА-Нефтяником» и красноярским «Енисеем». 
Но главным событием для республики стал юниорский чемпионат мира. Тренеры  всех сборных без исключения назвали его лучшим за всю историю юниорских первенств. И вновь сыктывкарский лед стал для сборной России счастливым – мы вновь победили шведов.

27 октября 2015 года Президент России Владимир Путин подписал Указ о праздновании 100-летия образования Республики Коми. В юбилейный, знаменательный для нас год  проведение чемпионата мира станет ярким продолжением развития традиций русского хоккея на Коми земле! 

Специально для этого в Сыктывкаре возведут крытый ледовый дворец на 5000 зрителей, который заложит фундамент будущих побед русского хоккея. 
Ветеран: Традиции хоккея живы. На сыктывкарском льду мы еще не проигрывали. 

Диктор: И не проиграем! Добро пожаловать в Сыктывкар!  
